

Referat for BESTYRELSESMØDE – ROLD SKOV OK

Mandag, den 4. december kl. 19:30 – i klubhuset.

Forplejning: Orla, Referat: Michael



DAGSORDEN

1. Godkendelse af dagsorden

Referat: Ok

2. Godkendelse af referat fra seneste møde

Referat: Ok

3. Aktuelle emner - status på klubben lige nu v/HSØ

Strategiske indsatser og handlingsplaner:

Flere strategiske handlingsplaner fra de udvalg, der endnu ikke har lavet en sådan, må gerne optages på dagsordenen.

Medlemskab af DGI Nordjylland i 2024

Vi har været gratis medlem i 2023. Se betingelser og muligheder for medlemskab på

<https://www.dgi.dk/foreningsledelse/min-landsdelsforening/dgi-nordjylland/vi-er-der-for-vores-medlemmer>

Kontingent vil skønsmæssig andrage 600 kr. i grundgebyr + 6 kr. pr medlem svarende til ca. kr. 900 v/150 medlemmer (forbehold for prisstigninger).

Medlemskabet skal ses i sammenhæng med vores trailløb og det økonomiske resultat heraf. HH har sammen med Mette Håkansson lavet regnskabet, der viser et overskud på kr. 14.400. HH og Mogens Stender har begge givet udtryk for, at vi opretholder medlemskabet af DGI.

Det indstilles, at vi drøfter medlemskab og træffer beslutning herom.

Referat: Vi bibeholder medlemskab

Generalforsamling i 2024

Vi mangler en repræsentant for ungdom m.v., da Laura har meddelt, at hun ikke genopstiller. HSØ har talt med Jan Christiansen, der er rede til at indtræde i bestyrelsen, men betinget af, at han fritages for trænergerningen i ungdomsudvalget.

Der er udarbejdet udkast til indbydelse til GF 2024 vedlagt som **bilag 1**.

Udenfor referat: Vi skal også have fundet en kandidat til Svend Jensen Prisen.

Det indstilles, at bestyrelsen godkender indbydelse til GF2024, samt at vi drøfter kandidater til den ledige bestyrelsespost og modtager af Svend Jensen Prisen (sidstnævnte udenfor referat).

Referat: Vi overvejer kandidater lidt endnu. Jan er en fantastisk træner så det foretrækkes at han forbliver dette. Enkelte kandidater blev kort diskuteret.

Beretninger der er skrevet på forhånd bør komme med indkaldelse ud, deadline til bestyrelsesmødet i januar. Der kan godt "fremtids-perspektiveres" lidt i mundtlige beretninger, men fokus er bagudrettet.

Modtager valgt til Svend Jensen Prisen uden for referat.

Forplejning, kaffe og kage, Helge finder et par RSOK'ere til opgaven.

Rekruttering og synlighed i 2024

Klubben skal have flere medlemmer. Men det kræver både synlighed og en plan for rekruttering i 2024.

Der ønskes derfor en drøftelse af hvilke tiltag vi kan iværksætte i det kommende år, samt hvilke målgrupper vi skal satse på. Eksempelvis følgende (ikke fyldestgørende!):

Målgrupper:

- Børnefamilier
- Yngre enlige
- Seniorer

Synlighedstiltag:

- Omtale og presse
- Rekrutteringsserie i foråret – og i efteråret
- Yderligere fokus på t-løbene
- Lokale begivenheder
- Potentielle samarbejdspartnere i forhold til flere medlemmer
- Fastholdelse
- Kurser og uddannelse
- Hjælp udefra (DOF) (DGI)

Det indstilles, at bestyrelsen drøfter disse i en bred forstand, med henblik på at der (til bestyrelsesmøde i januar – og endelig detailbearbejdning til RSOK-dagen sidst i januar) udarbejdes en køreplan for synlighed, rekruttering og uddannelse som dækker hele 2024.

Referat: Rekrutteringsarrangementer i efteråret var en god succes, men vi mistede kontakten i efteråret. En samlet plan for rekruttering og fastholdelse er ønskeligt, der overvejes til næste møde hvordan dette skal skrues sammen.

World-Orienteering week, vi har 2 træningsløb i den uge, dette kan koordineres på en eller anden vis.

Walther prøver at lave et forslag til en plan og kontakter DOF konsulent for hvordan de kan hjælpe.

World-Orienteering week bliver desværre ikke prioriteret og markedsført af DOF.

Er skoleelever en primær målgruppe blev der stillet spørgsmålstegn ved, delte meninger.

Børnefamilier kan være et bud på en primær målgruppe.

Vi er meldt til skole-ol i 2024, men de debatteres om det er kræfterne værd.

Til ungdomstræningsmøde blev det diskuteret at trænerne laver en svær bane som er tilgængelig for alle, inklusive voksne, men vil ikke stå for at sætte dem i gang, så det skal koordineres på en anden måde.

Poster indsamles som udgangspunkt fra kl.18, så man kan ikke regne med at de er tilgængelige derefter.

4. Dansk Orienterings-Forbund og International Orienteering Federation

Intet at bemærke.

Referat: 2. marts repræsentantskabsmøde i DOF, Helge deltager.

Walther sidder i en kommission i IOF som hedder Global Development som er i gang med en restrukturering.

5. Nordkredsen og Nordjysk O-udvalg

Klubledermøde blev afholdt den 2. november i Nordkredsen. HH deltog som repræsentant for RSOK og aflægger rapport fra mødet. I skrivende stund foreligger der ikke referat fra mødet. HH kan berette herfra. Nordjysk O-udvalg afholder det årlige repræsentantskabsmøde mandag, den 8. januar. Referat af seneste møde i forretningsudvalget for NOU vedlægges som **bilag 2**.

I forhold til NOU-mødet indstilles det, at vi beslutter hvem der repræsenterer RSOK, hvilke NOU-arrangementer vi vil byde ind med jf. terminslisten for nordjyske arrangementer og evt. andre emner til mødet.

Referat: Indhold af klubledermøde blev diskuteret. Næste klubledermøde 16. januar i Viborg, **Helmut deltager, muligvis sammen med **Helge**.**

NOU møde 8. januar – **Walther vil gerne komme men vil gerne se dagsorden. Det bør fremføres at de tidligste natløb ligger mod syd hvor der bliver sent mørkt, for at få flere deltagere sydfra.**

6. Rebild Kommune

HSØ har den 14. november afholdt møde med formanden for Kulturudvalget Lene Aalestrup.

God snak med Lene, der er meget positiv i forhold til RSOK og det vi står for. Klubhuset blev drøftet – se nærmere under pkt. 11 – Klubhus, materiel og logistik v/OV.

Emner og muligheder til støtte i forbindelse med DM2025 blev drøftet. Ideerne herfra tages med til stævneledermødet 30. november.

Referat: intet yderligere.

Punkt 11 blev behandlet her.

7. Arrangementsudvalget v/HH m.fl.

27/10 – Ølsmagning på Kulturstationen med Jens Søndergaard. Succesfuldt arrangement – omtalt med billeder og tekst i Ugebrevet.

4/11 – Trailløb afviklet med rekord antal deltagere og med stor succes.

18/11 – Sæsonafslutning på Rebild Efterskole med gløgg/æbleskiver med 30 deltagere og god julestemning.

25/11 – MTB vintercup fra Bælum Efterskole. Rapport v/HH

9/12 – Jule-gå-tur med gløgg og æbleskiver. Indbydelse er udsendt. Alt er OK v/HSØ

1/1 – Tømmermændsløb. Seniorgruppen Ole/Jette Jensen, Otto/Jonna Møller samt Elizabeth/Helge arrangerer. Skovområde Skørpinglund. Udgangspunkt fra klubhuset på Mosevej. Indbydelse er udsendt og omdelt ved nordjyske arrangementer/sendt til naboklubberne. Alt OK v/HSØ

9/5 – NJ Stafet. Vi stiller en skovtilladelse og stævneplads. Resten er op til Skovkarleklubben. Status v/HH

23/6 – Sankt Hans. Same procedure as last year hos Elizabeth og Helge på Hanebuen 23. Alt OK v/HSØ

XX/8 – Klubmesterskab. Status v/HH

8/9 – 1. divisionsmatch på Klodholmpladsen. Banelægger og stævneleder mangler. Status v/HH

9/10 – NJ Nat 4. afdeling – Vælderskoven start fra Tveden. WR banelægger, stævneleder mangler. Status v/HH

23/8 2025 – DM Mellem. Indledende møde er afholdt 30/11 mellem stævneledelse (HH og HSØ) og banelægger (JMac) og KU-formand WR. Status v/HH

Op/ned divisionsmatch 2026 – HH har meldt ind med ønske til terminslistekoordinator. P.t. overvejer kredsbestyrelsen om vi får en OP/NED eller en 1. DIV match.

Referat: Der var stor tilfredshed med både trailløb (270 deltagere) og MTBO arrangement (170 deltagere). 30 deltagere til en god træningsløbsafslutning. 34 deltagere til jule-gå-tur på lørdag. Helmut har nogen i tankerne som banelægger til 1. div match i september, der mangler bud på stævneleder.

NJ nat – Walther er banelægger igen i år. Stævneleder mangler, men opgaven er ikke så stor, så det burde være muligt at finde en.

Planlægning af DM mellem er formelt skudt i gang. Helmut tager kontakt til Rebild-selskabet. Walther koordinerer med Johan vedr. lukning af skoven snarest, med henblik på at lukke området her i vinter.

8. Kort, træning og uddannelse v/WR

Korttegningsopgaver i 2024 og 2025 – jvr. Korttegningsoversigten

Særligt med fokus på plan for korttegning til DM Mellem 2025 i Rebild Bakker, men også andre kortprojekter/revision af kort.

Træningsløb

Status for iværksættelse af forårssæson 2024.

Uddannelsesaktiviteter

Se under pkt. 3 – rekruttering og uddannelse i 2024.

RSOK-dagen

Indbydelse skal udsendes nu. Hvordan sikrer vi stor deltagelse? Fastlæggelse af endeligt program.

Forplejning og praktik. T-løb efterfølgende.

Kulturstationen er på plads idet hele "overetagen" bestående af Salonen, Himmerlandsstuen (store lokaler) samt Værelse 7, Lille Stue og Herman Bang værelset (små gruppelokaler) er lejet.

Referat: Kortkonsulenten er taget med i korttegning til DM.

Korttegningsplan kort diskuteret, Walther reviderer den herefter.

Indbydelse til RSOK-dagen sendes ud mellem jul og nytår. Walther sender udkast ud med navne på deltagerne til overvejelse om hvem der ellers kan/skal deltage i de forskellige udvalg.

9. Ungdom, talent og sociale medier v/LB

Opslag sociale medier – opslag lige nu?

Referat: Laura sørger for at begivenheder for træningsløb oprettes på Facebook, klar til deling.

10. O-service, web og sekretariat v/MN

Medlems status, aktive, passive, prøvemedlemmer

Medlemstal fra MN. Udvikling siden sidst.

Referat: 136/11 (-2+1/0 siden sidst)

Opdatering website

Tekster er udarbejdet af HSØ og afleveres til MN ved bestyrelsesmødet.

Referat: Materiale overleveret.

Mærkedage medlemmer – hvert år i januar

Afventer.

Referat: Michael laver liste

11. Klubhus, materiel og logistik

Klubhus status

OV har læst sig frem til, at Ældrecentret (som er nabo til klubhuset) som et led i kommunens budgetaftale for de kommende år, skal overdrages til et boligselskab, herefter nedrives og genopføres som nye moderne plejeboliger med døgnpleje.

Det rejste tvivl om klubhusets fremtidige status. Problematikken blev indledningsvis drøftet med Lene Aalestrup, som anbefalede at vi talte med direktør Charlotte Larsen.

Derfor blev der den 23. november afholdt møde med direktør Charlotte Larsen (CL) chla@rebuild.dk og centerchef Lotte Holt Worup (LHW) lhwo@rebuild.dk begge Sundhed, Kultur og Fritid, Rebild Kommune. Fra RSOK deltog OV og HSØ.

Mødet blev afviklet i en tillidsfuld og konstruktiv samtale, hvor Charlotte Larsen redegjorde for, at det er den ældre del af Ældrecentret (længst mod syd og ned mod rundkørslen) som er i spil, at de nuværende boliger tættest ved klubhuset allerede er ejet af boligselskabet Nordjylland og at der ikke er planer om ændring heraf. I forbindelse med projektet beholder Rebild Kommune en del af det forventede nyopførte plejecenter, hvorfor der vil ske en om-matrikulering, således at boligselskabet får en matrikel som omfatter deres del (den sydlige del), og at Rebild Kommune beholder den nordlige/østlige del af matriklen, hvorpå også klubhuset ligger. Det blev nævnt, at man i de fremtidige planer medtager overvejelser om arealet, som klubhuset ligger på, skal have egen matrikel – fortsat ejet af Rebild Kommune.

Vi drøftede også moderniseringsplanerne for klubhuset, som blev positivt modtaget. CL og LHW anbefalede os straks at starte en ansøgning om byggetilladelse, således at sagen er oprettet. Gerne med henvisning til dagens møde.

I samme forbindelse orienterede LHW om, at Rebild Kommune er i gang med at lave brugsretsftaler med alle foreninger. Derfor vil hun nu på grundlag af dagens møde starte en proces op, med at udarbejde en ny brugsretsftale for klubhuset. Vores brugsret hviler i dag på et brev tilbage dateret i 1991 fra RSOK til daværende tekniske chef Finn Østerbæk i Rebild Kommune, om at klubben vederlagsfrit kan benytte huset, samt at forbrugsudgifter betales af kommunen. Den nye brugsretsftale skal naturligvis afspejle disse oprindelige aftaler. HSØ modtager senere udkast hertil.

Referat af mødet er efterfølgende tilsendt CL og LHW, Rebild Kommune.

Efterfølgende har OV og HSØ aftalt, at vi nu udarbejder tegninger og tekst der visualiserer vores planer, hvorefter vi ansøger om byggetilladelse. Samme materiale skal også anvendes i forhold til økonomiberegninger og potentielle fondsansøgninger (hvor vi – for at styrke ansøgningerne – gerne må anføre kommunens velvilje og den kommende brugsretsftale).

Referat: Forskellige løsninger til ombygning blev diskuteret. Det vigtige er at en byggetilladelsessag sættes i gang så vi bliver taget i betragtning ved om-matrikulering af kommunens grund. En tømrer kommer og giver et foreløbigt overslag for det udendørs af hensyn til byggetilladelse.

Materiel – garaen og skovdepotet

Oprydning, opbevaringsfaciliteter og mangler på materiel - Status?

12. Økonomi

I samarbejde med Mette Håkansson er der udarbejdet et første oplæg til budget 2024 – i sammenhæng med forventningerne til Resultat 2023. **Se bilag 3**

Det indstilles at, bestyrelsen drøfter budgetoplægget og kommer med input til justeringer, således at endeligt budget kan vedtaget på næste bestyrelsesmøde.

Samarbejdsaftalen med TRIMTEX er fornyet og indebærer rabat på indkøb af klubtøj. Johan MacL. gennemfører en bestillingsrunde op til jul.

Møde med MENY Skørping vedr. sponsoraftale for 2024, afholdes primo januar. Forventningen er en aftale i størrelsesordenen kr. 10.000.

Vi har modtaget underretning om at vores ansøgning på kr. 15.000 til Sparekassen Danmarks Himmerlandsfonden vedr. nye printere er imødekommet. Bevillingsbrev afventes.

Referat: Budget diskuteret, Helge noterede rettelser og sender dem til Mette.

13. Medlemsinformation

Generel information – Ugebrevet holder nu juleferie, men HSØ planlægger et julebrev med julehilsener, lidt opsamling på året og et opråb vedr. Jule-gåturen og Tømmermændsløbet, samt prøvning/bestilling af klubtøj.

Pressehistorier – emner til kommende pressehistorier:

- Tømmermændsløbet 1. januar 2024
- Planer for klubhuset ("for at varme fonde og lignende op" – afhænger af klubhusets status/Rebild Kommune).
- RSOK-dagen i januar

Referat: Helge står for dette

14. Eventuelt

Næste møder:

- 22. januar – forplejning Michael
- 7. februar – generalforsamling

Ønsker for fremtidige investeringer/nyanskaffelser

Ny A3 og A4 printer kortprint t-løb m.v.	kr. 30.000	Fondsansøgning kr. 15.000 bevilget
Flere SI-brikker 50 stk	kr. 20.000	Afventer
Renovering af klubhus	???	Afventer

BESTYRELSENS ÅRSHJUL:

JANUAR

Bestyrelsesmøde

- Årsregnskab
- Indkaldelse af generalforsamling
- Forberede afvikling af generalforsamling

Nordjysk O-udvalg - årsmøde

Generalforsamling

- Konstituering
- Fastlæggelse af datoer for årets møder
- Booking af lokale til GF – næste år

FEBRUAR

Bestyrelsesmøde

- DOF Repræsentantskabsmøde - forberede
- NK Klubledermøde (terminslisten) - forberede
- T-løbskalenderen 1. halvår
- Sæsonstart

MARTS

Bestyrelsesmøde

- Årets løbsarrangementer

NK Klubledermøde

APRIL

Bestyrelsesmøde

MAJ

Bestyrelsesmøde

- Sæsonafslutning
- Sankt Hans
- Klubmesterskab
- RSOKker koordinator

JUNI

Bestyrelsesmøde

- Rebild 2-Dages
- Sæsonstart
- NK Klubledermøde – forberede
- Byfest i Skørping/Midsommer Lounge

AUGUST

Bestyrelsesmøde

SEPTEMBER

Bestyrelsesmøde

NK Klubledermøde

OKTOBER

Bestyrelsesmøde

Lokaleregnskab

NOVEMBER

Bestyrelsesmøde m/julefrokost

- Sæsonafslutning/juleafslutning
- Budget kommende år

JULI og DECEMBER er mødefri måneder

STRATEGISKE INDSATSOMRÅDER – PROJEKTPLAN

NÆSTFORMAND OG ARRANGEMENTER

Klubbens åbne løbsarrangementer – på kort sigt (årligt) og på længere sigt – terminslisteplanlægning

Kontakt til Naturstyrelsen og private skovejere formaliseres og værdisættes (hyppighed, hvad vil vi opnå, deltagelse i eksterne fora)

Plan og målsætning for uddannelse af stævneledere og funktionsledere i samarbejde med Kort, Træning og Uddannelsesudvalg

Omfang og hyppighed af sociale arrangementer/begivenheder i klubben

UNGDOM, TALENT OG SOCIALE MEDIER

Strategi for fremtidssikring af ungdomstræning – løbere og trænere

Udviklingsplan for talent og elite

Målsætning for divisionsturneringer

Strategi for opslag på sociale medier

O-SERVICE, WEBSITE, SEKRETARIAT

Modernisering af website

Uddannelse i opslag på website

Strategi for investering i SI-udstyr og uddannelse

KLUBHUS, MATERIEL OG LOGISTIK

Modernisering af klubhus – lokaler, teknik og faciliteter

Udbygning af klubhus

Klubhusets omgivelser – pleje og adgang/slitage

Opbevaringsfaciliteter og -systemer (fokus på Skovdepotet)

Indkøb og udlånsbetingelser for trailer